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 Sida 1 

 

Plats:  Stadshuset, stadskansliets mötesrum, Ystadsgatan 3, Ekenäs 

Tid:  Onsdag 26.2.2014, kl. 13.00-14.29. 
__________________________________________________________________________________ 

 

 
Medlemmar:  Ersättare: 

   Stig Nyberg, ordförande   Viva Stenvall   
 (Tenala-Bromarf pensionärer  r.f.)   (Billnäs pensionärsförening r.f.) 

 S. Kannelsuo-Mäntynen, vice ordförande  Pertti Kinnunen  
 (Karjaan-Pinjaisten Eläkkeensaajat  r.y.)  (Karjaan-Pohjan eläkeläiset r.y.) 

 Ulla-Britt Rudnäs   Rauno Kousa 
 (Karis svenska pensionstagare r.f.)   (Ekenäs pensionstagare r.f.) 

 Catharina Hindrén    Inga Björk  
 (Ekenäs pensionärer r.f.)   (Österby pensionärer r.f.) 

 Tor Wernér   Eva Lundell 
 (Karis pensionärer r.f.)   (Pojo Pensionärer r.f.) 

 

 Isa Forsbäck         Raseborgs stads representant 

 Pirjo Rautiainen          Raseborgs stads representant 

 

Övriga deltagare 

 Carita Björklöf            sekreterare, utsedd av Raseborgs stad   

 Kirsi Ala-Jaakkola   chef för omsorgstjänster 

  Thomas Dahlström   bitr. rektor, MBI 

 

 

 

 

 
Raseborg 26.2.2014 

 

 

 

Stig Nyberg  Carita Björklöf 

ordförande  sekreterare 
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§ 1. Mötet öppnas 

 Mötet öppnades av ordförande Stig Nyberg 

  

 

§ 2. Mötets laglighet och beslutförhet 

 Beslut: 

 Mötet konstaterades vara lagligen sammankallat och beslutfört. 

  

 

§ 3. Godkännande av föredragningslistan 

 Beslut:   Föredragningslistan godkändes. 

  

 

§ 4. Förvaltningarnas kontaktpersoner till äldrerådet  

I och med att äldrerådet skall ges möjlighet att vara med och påverka i 

frågor som berör den äldre befolkningen, har äldrerådet sett det 

angeläget att få kontaktpersoner till förvaltningarna  för att få 

information om aktuella saker som är på gång och som specifikt berör 

den äldre befolkningen. 

 

Följande kontaktpersoner har meddelats: 

 

Grundtrygghetssektorn:  

chef för omsorgstjänster  Kirsi Ala-Jaakkola (grundtrygghetsproduktion) 

 

Tekniska sektorn:  

arkitekt Aija Aunio  (planläggningsavdelningen) 

 

Bildningssektorn:  

kultursekreterare Lotta Lerviks  (kulturbyrån) 

bibliotekschef  Heidi Enberg      (biblioteket)  

bitr. rektor Thomas Dahlström   (medborgarinstitutet)  

idrottsplanerare Jörgen Pind       (idrottsbyrån)  

 

Förslag: 

Antecknas för kännedom. 

 

- - - - - - 
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Bitr. rektor Thomas Dahlström  från medborgarinstitutet var närvarande 

vid mötet och gav en överblick av verksamheten och utbudet av kurser  

riktade till den äldre befolkningen. 

 

Sammandrag av bitr. rektor Thomas Dahlströms information: 

 

 en stor del av medborgarinstitutets verksamhet är riktad till seniorer. 

Verksamheten omfattar bl.a. kurser  inom  IT, grundkurser inom 

sociala medier, konst, dans, körsång,språk, motion,  samt teaterresor 

och utflykter. 

  

 en kurs för användning av Ipad för seniorer  är på kommande. 

 

 seniorer som deltagit i kurser inom IT har ofta använt datorer tidigare, 

men också de som inte har erfarenhet från tidigare har börjat komma 

med. 

 

 Magnus Boberg kommer att föreläsa om användningen av windows 8 

operativ system under våren. 

 

 en del av kursutbudet  riktat till den äldre befolkningen och seniorer 

hålls under dagstid. 

 

 Medborgarinstitutets verksamhetsberättelse för år 2013 delades ut till 

äldrerådet.  Verksamhetsberättelsen finns också på medborgar-

institutets facebooksida. 

 

 ett förteckning över kurser för seniorer 2013-2014 delades ut. 

 

 angeläget att få feedback på önskemål kring framtida verksamhet; vad 

önskar  den äldre befolkningen. 

 

 Thomas hälsning till äldrerådet; tag kontakt med MBI om och när det 

finns frågor och funderingar kring verksamheten. 

 

 

- - - - - - - 

 Övriga synpunkter som framkom under diskussionen 
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 kurser för seniorer bör  också hållas under dagstid. Konstaterades att 

kurser till en del hålls under dagstid, t.ex. inom motion och IT. 

 

 man borde få en koppling mellan kurserna inom MBI och 

resursmötena inom äldreservicen för att dryfta hur man lämpligen 

kunde sammanlänka och kombinera dehär bitarna med målsättningen 

att få  en så bra service för de äldre om möjligt. Samarbete inom alla 

staden sektorer, så att t.ex. kursutbudet inom motion och gymnastik 

skulle få fritidsförvaltningen med. Också sträva till att förbättra 

samarbetet med den tredje sektorn. 

 

 Inom pensionärsföreningarna har det funnits stort intresse för 

föreläsningar inom friskvård. Kunde medtas i utbudet inom MBI.  

Konstaterades, att  Lili-Ann Junell-Kousa har hållit ett antal 

föreläsningar i ämnet och kommer också att vidtalas för 

verksamhetsperioden 2015-2016.  

_____ 

 

§ 5. Stadga för äldrerådet 

 I och med äldreomsorgslagen som trädde i kraft 1.7.2013 är äldreråden 

lagstadgade organ som varje  kommun ska inrätta för att garantera den 

äldre befolkningens möjligheter att delta och påverka. Äldrerådet skall 

ges möjlighet att delta och påverka  planering, beredning och 

uppföljning i frågor som berör den äldre befolkningens välbefinnande.  

 

 Ett förslag till stadga för äldrerådet ingår i bilaga 1. Stadgan bygger på 

det tidigare samarbetsavtalet men är justerad i enlighet med de 

förändringar som  äldreomsorgslagen medför.  

 

 Förslag: 

 Äldrerådet godkänner förslaget till  stadga och förelägger det 

stadsstyrelsen för behandling. 

 **** 

 Diskussion. 

 Diskussion avslutad. 

 

 Beslut: 

 Godkändes. 

 _____ 
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§ 6. Verksamhetsplan 2014 för seniorrådgivningen i Raseborg 

 Grundtrygghetsnämnden har 23.1.2014 godkänt en verksamhetsplan för 

seniorrådgivningen i Raseborg, bilaga 2. 

 

 Förslag: 

 Äldrerådet diskuterar  planen och ger eventuell respons. 

 **** 

 Chefen för omsorgstjänster Kirsi Ala-Jaakkola gav också  en överblick 

över förslaget till verksamhetsplan för äldreservicen i Raseborg  2014-

2015. I verksamhetsplanen beskrivs  den äldre service som staden för 

närvarande har, såsom dagverksamhet, vård i hemmet, serviceboende, 

åldringvård, långtidsboende och köptjänster. 

 

 Diskussion. 

 Diskussion avslutad. 

 

 Beslut: 

 Äldrerådet antecknade verksamhetsplanen för 2014 för seniorråd-

givningen i Raseborg för kännedom.  

 

 Därtill antecknade äldrerådet Kirsi Ala-Jaakkolas information om 

förslaget till verksamhetsplan  för äldreservicen  2014-2015 i Raseborg 

för kännedom. 

 _____ 

 

§ 7. Vård och boendet inom äldreomsorgen,  nuläget; omsorgschef Kirsi 

Ala-Jaakkola informerar 

 Inriktningen inom äldreomsorgen är att förskjuta tyngdpunkten inom 

omsorgstjänsterna mot den öppna vården och minska på antalet 

anstaltvårdsplatser. Hur ser situationen ut idag?  

  

 Förslag: 

 Informationen antecknas för kännedom. 

 **** 

 Kirsi informerade om nuläget inom äldreomsorgen. Beaktande 

målsättningen att förskjuta omsorgstjänsterna mot den öppna vården, är 

bl.a. följande serviceformer inom äldreomsorgen i fokus: 

  

- närståendevården bör ses över och utvecklas. Anhörigvårdarnas 

ställning bör förbättras,  t.ex. f lere arvodesklasser, avtalsbaserad 
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närståendevård, skapande av flexibla system och möjlighet att 

kombinera med förvärsarbete. 

- dagverksamheten bör utvecklas. Det är en form av service som 

stöder hemmaboendet. För  t.ex. anhöriga som vårdar dementa, ger 

denhär verksamhetsformen  avlastning och därmed möjlighet att orka. 

- en välutbyggd och fungerande seniorrådgivning är en förebyggande 

serviceform som också stärker den öppna vården. 

- vård i hemmet; servicen bör utvecklas vidare, flere hembesök/dygn,  

omstrukturering av arbetssätt, mobilt rapporteringssystem m.m.  

- alternativa boendeformer bör utredas, därtill  

- behövs en  kritisk granskning av hela organisationen inom  

äldreomsorgen. 

 

 Beslut: 

 Äldrerådet antecknade omsorgschef  Kirsi Ala-Jaakkolas information för 

kännedom. 

 _____ 

 

§ 8. Protokoll 4.12.2013 

 Beslut:  Protokollet från 4.12.2013 godkändes. 

  

§ 9. Anmälningsärenden 

- "Starka äldreråd", seminarieturné för att samla idéer och erfarenheter 

kring äldrerådens arbete, bilaga 3. 

 - - - - - 

Seija Kannelsuo-Mäntynen meddelade intresse av att delta i seminariet i 

Vanda 2.10.2014.  

 

Beslut: Äldrerådet förordade att Seija deltar i seminariet. 

 _____ 

 

§ 10. Övriga ärenden/Inbjuda kontaktpersoner 

 

 Äldrerådet beslöt att inbjuda följande kontaktpersoner till äldrerådets 

nästa möte 10.4.2014:  

 

kultursekreterare Lotta Lerviks  (kulturbyrån) 

bibliotekschef  Heidi Enberg      (biblioteket)  

idrottsplanerare Jörgen Pind       (idrottsbyrån)  

__________ 


